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Abych mohla napsat tento článek musím použít pár sprostých slov těžkého kalibru.  
Řeč lze charakterizovat jako artikulovaný zvukový  projev člověka, který 
slouží ke komunikaci s ostatními lidmi. Než vznikla první primitivní řeč, 
dorozumívali se naši předci hlavně gestikulací, ke které postupně přidávali 
různě emočně zbarvené zvuky.Ve chvíli, kdy začalo přijímat více členů kmene 
shodnou podobu zvuků popisující konkrétní činnost nebo předmět, vznikl první 
primitivní jazyk. I zvířata mají mnoho způsobů, jak se mezi sebou 
dorozumívají, ale mezi lidskou a zvířecí řečí je několik zásadních  rozdílů. 
Největším rozdílem je to, že lidská řeč je úzce spjata s myšlením, které existuje 
pouze u člověka. 
Pravdu díc, v poslední době nestačím vycházet z údivu a nabývám stále většího 
dojmu, že se lidé - alespoň tedy několik zdejších - vrací zpět k primitivní  
komunikaci poze s tím rozdílem, že emočně podbarvené zvuky nahrazují 
vulgarismy.  Pracovat na zahradě blízko hospody znamená nechtěně poslouchat 
dialogy typu : „ Ty píčo,  si myslíš, ty píčo, že když tam dáš ty píčo kurva  poliš, 
že to bude stačit?“ nebo : „ Tak tý kundě řekni, že je piča, kurva“. Přemýšlím 
o spjatosti lidské mluvy a myšlení a dál se hrabu v kytičkách. Ležící  pes vedle 
mě vrtí ocasem  a říká mi – to je fajn, že je panička doma. Holt, zvířata prý 
nemají duši a nemyslí... taky neštěkají sprostě. Od těch co myslí se  po pár 
minutách dozvídám : „ Sama si kurva i tvoje dcery jsou kurvy“. Další 
informace se týká počasí : „ V Opavě se to vymrdalo a tady ani kapka“.  A aby 
toho nebylo málo od autobusové zastávky se line pokřikování „ silných hochů 
a děv“ vzájemně se oslovujíc tituly, nad kterými by i dlaždič zvedl obočí. U 
pubescentní mládeže to tak trochu chápu i když  neschvaluji. Chtějí být dospělí 
a svou dospělost vyjadřují silným slovníkem, flusáním slin téměř  po každé 
větě ( a to prosím i něžné dívenky s tvářičkou jak panenka). Jenomže tenhle 
slovník zhusta využívají nejen i někteří jejich rodiče, ale i prarodiče, takže 
vlastně  mládež jde pouze ve šlépějích svých předků. Hrubost se stala normou. 
Vidíme ji na obrazovce, poskytují nám ji i hojně kupované bulváry, 
produkující stohy vymlácené slámy, předvádějí ji politici. Mizí jemnost a 
něžnost žen,  vypadá to, že se skutečné ženy chystají vymřít a základním 
atributem mužů je mluvit jako dlaždič. Řeč není vrozená, řeči se musíme učit. 
A jsme to převážně my ženy, které učíme své potomky mluvit, pak jsou to 
otcové,  poskytující vzor chování svým dětem. „Kurvá ty už mě neser!“ varuje 
maminka za plotem svou ratolest.  Pouštím sekačku a myslím na to, jak je fajn 
žít se smečkou slušných psů. I když denně musím vysbírat z trávy to, co 
„naserou“. 
  

V MĚSÍCI SRPEN OSLAVÍ SVÁ 
JUBILEA    

 

      Dendis Štefan  78 let 
  
     Ferancová Maryla 63 let 
     Kotlár František  63 let 
     Kubíková Jolana  60 let 
    Tomalský Štefan  93 let 
     Tománek Alois         72 let 
      Urda Jan   90 let 

Všem jubilantům srdečně gratulujeme!               
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Zpravodaj připravila Hanáková Viera 
Vydává Obec Rudná  pod Pradědem evidováno MK ČR E 17756 červen 2009 
Den obce 
 
 18.července jsme oslavili již desátý společný Den obce. 
Tentokráte vedení obce pro své občany připravilo spoustu netradiční 
zábavy. 
Vyšňoření občané, dechová hudba, průvody lidí do kostela, slavnostní 
mše... Tak vypadá svěcení obecního praporu ve vesnicích, kde občané 
cítí soudržnost a hrdost na svou obec.   
Do našeho kostela se k této slavnosti sešlo kromě starosty a pana faráře 
celkem 8 občanů.  Starosta obce krátce vzpoměl historii vesnice, pan 
farář držel hezkou řeč o vzájemné toleranci, pochopení, odpuštění a 
popřál vesnici vše dobré, hlavně vztahy mezi občany a vysvětil krásný 
prapor Rudné. Je   škoda, že se  aktu , který se již nikdy v historii obce 
nebude opakovat účastnila pouze hrstka občanů. Nevím, kde se stala 
chyba, zda v propagaci, nebo je za tím pouze nezájem občanů.  
  Další program byl věnován především dětem. Nafukovací 
atrakce, kolotoče, střelnice, čtyřkolky, vystoupení Policie ČR, 
záchranného sboru. Bohaté občerstvení od pořadatelů i pana Urbaníka si 
užili společně velcí i malí.  
Odpolední soutěže pro ženy, manželské páry byly již poznamenány 
blížící se nepřízní počasí a na silné muže se pro déšť letos vůbec 
nedostalo. Zábava se tak přesunula do sálu KD, kde se o rozproudění 
krve a nálady postarala nejdříve cimbálová kapela, později DJ, který nás 
provázel až do ranních hodin.  Štěstí v tombole si šťastlivci plně 
vychutnali a na ty ostatní štěstí sedne snad  příště. 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Výlet pro děti 
 
Vážení rodiče, milé děti, 
 
komise pro práci s dětmi a mládeží pro Vás letos přichystala výlet na chatu 
do Vidnavy. Jedná se o výlet na tři dny, a to od čtvrtku 13. do soboty 15. 
srpna 2009.  
Výlet je kapacitně omezený, maximální počet je 20 dětí. Jelikož je to 
výlet na několik dnů je také omezen věkově, mohou se ho účastnit děti 
školou povinné (tzn. cca od 6 do 15 let). Přednost mají pak děti místní (v 
případě nezaplnění kapacity se mohou účastnit i děti „přespolní“).  
Cena výletu je stanovena na 100,- Kč za dítě. 
 
Rodiče, své děti můžete závazně přihlásit mne, u Barbory Matějákové 
(nejčastěji mne zastihnete doma ve večerních hodinách – po 19hodině) Při 
přihlášení prosím i o zaplacení ceny výletu (100,- Kč) a podepsání 
přihlášky. 
Pokud chcete své dítě na tento výlet přihlásit, učiňte tak co nejrychleji 
(výlet má omezenou kapacitu), nejpozději pak do 5. srpna 2009. Místa jsou 
ještě volná. 
 

!!!Pozor, přihlášky jsou závazné!!! 
 

Vaše otázky Vám zodpovím osobně. Každé dítě po přihlášení dostane 
lístek s programem výletu a s informacemi, co si sebou vzít. 
  
    Barbora Matějáková 
                 Komise pro práci s dětmi a mládež 
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Sportovní klání.  
 
Memoriál Václava Vavříka se nakonec letos již konat nebude. Ale o 

sportovní vyžití vesnice díky Tomáši Královi nepřijde.  
 

Na 15.8.2009  připravil  druhý ročník v malé kopané 
  

ASFALTA CUP.   

Začátek v 8.00 hod, 
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